

## Sabrina Katz

---

**From:** News  
**Sent:** Tuesday, September 1, 2020 12:40  
**To:** Subscriptions  
**Subject:** FW: XSML announces first close of African Rivers Fund III at USD 54 million

---

**From:** Barthout van Slingelandt | XSML Capital  
**Sent:** Tuesday, September 1, 2020 4:38:33 PM (UTC+00:00) Monrovia, Reykjavik  
**To:** Barthout van Slingelandt | XSML Capital  
**Subject:** XSML announces first close of African Rivers Fund III at USD 54 million

Version française plus bas

### **Kinshasa, Democratic Republic of Congo, 1 September 2020**

Today, XSML, the fund manager active in Central & East Africa, announced the first close of the African Rivers Fund III (ARF III) at USD 54 million. ARF III is XSML's third fund under management, after its maiden fund the Central Africa SME Fund (CASF) and its second fund, African Rivers Fund (ARF), bringing total assets under management to USD 120 million.

ARF III targets growing, well-managed small and medium-sized enterprises (SMEs) in the Central & East African region covering Angola, the Democratic Republic of Congo (DRC), Uganda and the Republic of Congo and surrounding countries. The fund is named after the two most powerful rivers in Africa, the Congo and the Nile, which embody the potential of the region. ARF III follows the successful investment strategy of its predecessor funds, CASF and ARF, by providing debt, equity and mezzanine finance to fast-growing companies in these regions. For this first close, BIO (Belgium Investment Company for Developing Countries), the Dutch Good Growth Fund (DGGF, managed by Triple Jump), FMO (the Dutch development bank), IFC (a member of the World Bank Group), which are all existing investors in Fund I and/or II, are joined by Swedfund (the Swedish Development Finance Institution) and the SDG Frontier Fund (which includes nine private and institutional investors from Belgium) - an expansion of the investor base of ARF, which demonstrates their commitment and support for investing in these frontier markets.

Jarl Heijstee, Managing Partner at XSML: *"We have now successfully closed our third fund, African Rivers Fund III, within ten years of operation and in a challenging COVID environment. This demonstrates the continued interest and commitment from our existing and new investors in frontier markets in Central and East Africa. The private sector in DR Congo and Uganda, our core markets, as well as Angola, our new third home market, has tremendous growth potential and long-term capital remains scarce. Through our local presence in these markets, XSML is well placed to capture the opportunities as one of the few, if not the only fund manager on the ground, actively making investments in private companies, creating jobs and supporting the growth of the economy."*

Through CASF and ARF, XSML has provided some USD 70 mln in risk capital with an investment size ranging from USD 100,000 to a maximum of USD 5,000,000. XSML has made investments in over 50 SMEs across ten sectors. Both CASF and ARF have been fully invested and 12 investments have been exited. XSML believes that sustainable economic development in fast growing frontier markets in Sub-Saharan Africa can be achieved by encouraging local entrepreneurship. Currently, many opportunities in these countries continue to remain unexploited due to the lack of risk capital and operational support. By stimulating entrepreneurial endeavors, jobs and income are created. ARF III continues the existing strategy with investments in between USD 100,000 and USD 7.5 million.

Between the two first funds XSML has provided technical assistance to over 35 companies to help them improve operations, financial management and environmental and social practices. Evidence of further impact can be found in various fields, with some 1,000 direct jobs created since 2011, over 4,000 additional pupils spread over three private schools and the addition of some 60 hospital beds, and operating theatres and maternity rooms in clinics in Kinshasa and Kampala, improving healthcare standards.

### **About XSML**

Although international investors show an increasing interest in emerging markets, the demand for finance from small and medium sized enterprises (SMEs) remains largely untapped.

XSML, eXtra Small Medium Large, founded in 2008, bridges this gap by investing in small businesses to stimulate local entrepreneurship and help these businesses grow into medium and large enterprises. XSML manages three funds with a focus on frontier markets in Central and East Africa: the Central Africa SME Fund, the African Rivers Fund and African Rivers Fund III. Our local teams of 14 investment and operating professionals have experience in emerging and frontier markets in private equity, corporate and

development banking and corporate restructuring with offices in Kinshasa (DRC), Kampala (Uganda) and Luanda (Angola) to be opened in 2021.

For further information please contact:

[barthout.vanslingelandt@xsmcapital.com](mailto:barthout.vanslingelandt@xsmcapital.com)

T: +31 (0) 85 273 6029

or view [www.xsmcapital.com](http://www.xsmcapital.com)

## **XSML annonce la première clôture du African Rivers Fund III à USD 54 million**

### **Kinshasa, République Démocratique du Congo, 1<sup>er</sup> Septembre 2020**

Aujourd'hui, XSML, le gestionnaire de fonds actif en Afrique centrale et orientale, a annoncé la première clôture du African Rivers Fund III (ARF III) à USD 54 million. ARF III est le troisième fonds sous gestion, après le Central African SME Fund (CASF) et le African Rivers Fund (ARF), amenant le total des actifs sous gestion à USD 120 million.

ARF III vise la croissance des petites et moyennes entreprises (PME) en Afrique centrale et orientale, soit l'Angola, l'Ouganda, la République Démocratique du Congo (RDC), la République du Congo et les pays voisins. Le fonds tire son nom des deux fleuves les plus puissants de l'Afrique, le Congo et le Nil, qui représentent le potentiel de la région. ARF III suit la stratégie réussie des fonds précédents, CASF et ARF, en fournissant des financements par emprunt, actionnariat ou mezzanine aux entreprises à croissance rapide dans ces régions. Pour cette première clôture, BIO (Société d'investissement belge pour les pays en développement), le Dutch Good Growth Fund (DGGF, géré par Triple Jump), FMO (la banque néerlandaise de développement), IFC (membre du Groupe de la Banque mondiale), tous investisseurs dans les fonds I et / ou II, sont rejoints par Swedfund (l'institution suédoise de finance du développement) et le SDG Frontier Fund (comprenant neuf investisseurs privés et institutionnels de la Belgique). Cette expansion autour de la base d'investisseurs initiale démontre un fort engagement et soutien à l'investissement dans ces marchés frontières.

Jarl Heijstee, Associé Directeur chez XSML : «*Dans les dix ans d'exploitation, nous avons maintenant clôturé avec succès, notre troisième fonds, African Rivers Fund III dans un cadre difficile impacté par COVID. Cela démontre l'intérêt et l'engagement continu de nos investisseurs existants et nouveaux sur les marchés frontières en Afrique centrale et orientale. Le secteur privé en RDC et en Ouganda, nos principaux marchés, ainsi qu'en Angola, notre nouveau marché, a un potentiel de croissance énorme, tandis que le capital disponible à long terme reste encore rare. Grâce à notre présence locale sur ces marchés, XSML est bien placé pour saisir les meilleures opportunités. XSML est l'un des rares, voire le seul, gestionnaire de fonds sur le terrain à investir activement dans le secteur privé, à créer des emplois et à soutenir la croissance économique*».

A travers CASF et ARF, XSML a déployé quelques USD 70 millions de capital-risque par le biais d'investissements allant de USD 100 000 à USD 5 millions. XSML a investi dans plus de 50 PME dans dix secteurs. Les fonds CASF et ARF ont été entièrement investis et 12 investissements ont été sortis. XSML estime que le développement économique durable sur les marchés frontaliers à croissance rapide en Afrique subsaharienne peut être atteint en encourageant l'entrepreneuriat local. Actuellement, de nombreuses opportunités dans ces pays demeurent inexploitées en raison du manque de capital-risque et de soutien opérationnel. Stimulant les entreprises, crée de l'emploi et des revenus. ARF III poursuit cette même stratégie via des investissements entre USD 100 000 et USD 7,5 millions.

Grâce aux deux premiers fonds, XSML a fourni une assistance technique à plus de 35 entreprises afin d'améliorer leurs opérations, leur gestion financière et leurs pratiques environnementales et sociales. L'impact de ces investissements peut être mesuré par la création de 1,000 emplois depuis 2011, l'augmentation du taux de scolarité avec plus de 4.000 élèves répartis dans trois écoles privées, et l'amélioration des soins de santé par l'ajout d'une soixantaine de lits d'hôpitaux, blocs opératoires et salles d'accouchement dans trois cliniques à Kinshasa et à Kampala.

### **À propos de XSML**

Bien que les investisseurs internationaux portent un intérêt particulier sur les marchés émergents, la demande de financement émanant des petites et moyennes entreprises (PME) reste largement inexploitée.

XSML, eXtra Small Medium Large, fondé en 2008, comble cet écart en investissant dans de petites entreprises pour stimuler l'entrepreneuriat local, et les aider à se développer en moyennes et grandes entreprises. XSML gère trois fonds axés sur les marchés situés en Afrique centrale et orientale: le Central Africa SME Fund, l'African Rivers Fund et l'African Rivers Fund III. Nos équipes locales sont constituées de 14 spécialistes dans les domaines d'investissements et de gestion opérationnelle ayant une vaste expérience dans les marchés émergents, la gestion d'actifs, les banques commerciales et de développement, ainsi que la restructuration d'entreprises. Nos bureaux sont à Kinshasa (RDC), à Kampala (Ouganda), et, à partir de 2021, à Luanda (Angola).

Pour de plus amples informations veuillez contacter :

[barthout.vanslingelandt@xsmcapital.com](mailto:barthout.vanslingelandt@xsmcapital.com)

T: +31 (0) 85 273 6029

ou veuillez regarder [www.xsmlcapital.com](http://www.xsmlcapital.com)

---

This email has been scanned by the OptfinITy Email Security System. <https://optfinity.emailservice.io/>